
Til: Omsorg og ældre 

Høringsinput fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2024 

Seniorrådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet i Omsorg og ældre den 7. 

marts 2024 

Punkt Bemærkninger 

16. Drøftelse af 
høringssvar fra 
MED-udvalg 
vedrørende 
ældrestrategien 

27.00.00-P20-1-22 

 

Administrationen indstiller til Omsorg og Ældre, at input fra 
MED-udvalgenes høringssvar til ældrestrategien drøftes. 
Seniorrådet har ingen bemærkninger til sagen, men bakker 
op om MED- udvalgenes forslag til forbedring af indsatsen 
overfor borgerne: 

• En mere forebyggelses- og rehabiliteringsstrategi 

• Bedre lægeadgang på de rehabiliterende og 
midlertidige pladser 

• En ny seniorpolitik der sikrer fastholdelse af gode 
medarbejdere 

• En offensiv rekrutteringsstrategi 
 
 

17. Orientering om 
årsredegørelse for 
tilsyn med 
omsorgscentre i 
2023 

27.42.00-K09-1-23 

Udvalget får her årsredegørelsen for tilsyn med 
omsorgscentrene i 2023 til orientering. 
BDO som har foretaget tilsynene peger på tre områder, 
dokumentation, pleje og støtte og mad, hvor der kan gøres 
en ekstra indsats. 
Der er givet flest anbefalinger til styrkelse af 
dokumentationen.  
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning. 

18. Orientering om 
status på 
implementering af 
handleplanen 
Højere kvalitet for 
ældre borgere med 
flere kontakter til 
sundhedsvæsenet 

29.00.00-G01-19-22 

 

Orientering om status på implementering af 
handlingsplanen Højere kvalitet for ældre borgere med flere 
kontakter til sundhedsvæsenet. 
Opfølgningen viser i den korte periode, 2022 til 2023, der er 
registreret data fra, at det tværfaglige samarbejde afføder 
resultater i den rigtige retning. 
Af resultater ses færre med behov for plejeboliger, færre, 
der modtager rehabilitering. Der forebygges ved netop det 
tværgående samarbejde mellem visitation, hjælpemidler i 
døgnplejen, herunder teknologiske hjælpemidler, f.eks. 
monitorering i hjemmet, Således kan der gribes 
forebyggende ind og hindres indlæggelser. 
Færdigbehandlede i hospitalssenge er dalet fra 2,5 pr dag i 
2022 til 0,8 pr dag i 2023. Desuden bygges bro til 
foreningslivet, så livskvalitet ved deltagelse kan bevares. 

Mål 1: Længst muligt i eget hjem. 



Det oplyses, at der fra 2022 til 2023 er sket et fald fra 1,5 
pct. til 1,2 pct. visitering af borgere +65 til plejebolig.  
Seniorrådet er enig i, at dette er en positiv udvikling, hvis 
dette ikke udelukkende skyldes en stramning af visiteringen 
til plejebolig. 
Seniorrådet ser også skærpelsen af det tværgående fokus 
på rehabilitering som en positiv udvikling og ser frem til at 
se resultaterne af denne skærpelse. 
Det oplyses, at 12 medarbejdere har gennemgået kursus 
om velfærdsteknologi. Seniorrådet går ud fra, at midler til 
anskaffelse af sådan teknologi afsættes i tilsvarende 
omfang. 
 
Mål 2: Forebygge hospitalsindlæggelse. 
Seniorrådet ser det som positiv, at implementeringen af 
akutfunktionen forventes afsluttet 1. halvår af 2024 og 
forventer at modtage en status vedrørende denne 
implementering i løbet af året. 
 
Mål 3: Tværgående sammenhæng. 
Der foreligger endnu ingen dokumenterede resultater. 
Seniorrådet afventer rapportering om sådanne resultater. 
 
Mål 4: Værdig afslutning på livet. 
Der foreligger nu en pjece "Den sidste tid".  
Seniorrådet finder, at den giver mange gode anvisninger og 
ser frem til, at den finder vej til de berørte personer, såvel 
pårørende som plejepersonale. 
 

19. Orientering om 
status på den 
socialfaglige 
medarbejders 
funktion i Visitation 
og Hjælpemidler 

27.12.00-G01-1-24 

 

Funktionsbeskrivelse for socialfaglig medarbejder. 
Seniorrådet ser med stor tilfredshed at der bliver  er ansat 
en socialfaglig medarbejder til at hjælpe og støtte med 
opgaver af økonomisk art til borgere, der skal flytte i 
handicapvenlig bolig eller plejebolig.  
Eneste bekymring er, at Seniorrådet mener, at de 18,5 timer 
ugentligt er nok.  
Da seniorrådet gentagne gange er blevet gjort opmærksom 
på mangelfuld rådgivning, vil vi anbefale at stillingen 
besættes med en socialrådgiver, der er inde i lovgivning. 
Funktionsbeskrivelsen beskriver ikke at der kan ydes hjælp 
til den hjemmeboende, - hvilket giver store problemer. 
Seniorrådet har fået flere henvendelser om borgere, der 
ikke har kunnet få hjælp til at ændre økonomien, for så vidt 
angår folkepension, skat, forsikringer mv., hvor der skal 
udfyldes mange skemaer når en ægtefælle flytter på 



plejehjem. Ligeledes har vi fået henvendelser om 
manglende hjælp i forbindelse med ansøgning til varige 
hjælpemidler. 
 

20. Orientering om 
status på 
implementering af 
Handleplan for 
Flere i fællesskaber 

29.09.00-G01-1-23 

 

Den vedtagne handleplan har mange ambitiøse 
målsætninger bl.a. nedbringelse af andelen af borgere, der 
føler sig ensomme fra 11% i 2021 til 7% i 2025. 
Den gennemførte spørgeskemaundersøgelse viste 
udfordringer for borgere, der havde problemer med at være 
afsted på egen hånd, andre borgere havde brug for hjælp til 
at komme hen til tilbuddet 1. gang. 
Seniorrådet vil gerne rose initiativet til at oprette en 
underside til Kommunens hjemmeside med henvisning til, 
hvor borgerne kan være med i et fællesskab. Det er 
tilsyneladende her, der er størst chance for at det bliver set. 
Måske er der behov for at der gennemføres en opsøgende 
indsats overfor de samarbejdspartnere, der endnu ikke har 
svaret på henvendelserne. 
Med disse bemærkninger tager Seniorrådet orienteringen 
til efterretning. 

 

På Seniorrådets vegne 

 

Lissi Gyldendahl 
formand 
 


